
 

 

Muistio Joroisselän ja Kaitaisten vesistöjen poistokalastusten 

järjestelypalaverista 

Aika ja paikka: 10.09.2013 klo 09.30 alkaen, Joroisten kunnanvirasto, Mutalantie 2, JOROINEN  

Osanottajat:  Petri Miettinen Joroisten kunta 
Risto Salko, Joroisten kalastusalue 
Heikki Laitinen, Kaitaisten osakaskunta 
Pekka Pärnänen, Kaitaisten osakaskunta 
Tapio Lattunen 
Unto Nyyssönen, Pihlaan osakaskunta 
Eero Jäppinen, Joroisten osakaskunta 
Veikko Kutvonen, Pihlaan osakaskunta 
Pertti Manninen, Etelä-Savon ELY 
Reijo Lähteenmäki, Etelä-Savon ELY 
 

1. Kokouksen avaus ja järjestäytyminen 
Petri Miettinen avasi kokouksen ja valittiin puheenjohtajaksi. Asiat merkitsevät muistiin 

Pertti Manninen ja Reijo Lähteenmäki. Reijo laatii muistion kokouksesta. Osallistujalista 

laitettiin kiertämään  

 

2. Palaverin tarkoitus  
Kokoontuminen oli järjestetty poistokalastushankeen järjestämiseksi Kaitaisten vesistöille 

ja Joroisselälle. 

 

Käsiteltävä asia 

Pertti Manninen esitteli käsiteltävän asian pääpiirteittäin..Joroisselälle on vuonna 2012 

laadittu kalastuksen toteutusohjelma. Syksyllä tehty nuottaus kuitenkin osoitti, että 

ohjelmaa tulee muuttaa ja tarkentaa. Lisäksi Kaitaisten vesien ottaminen samaan 

ohjelmaan on tarpeellista. Joroisselälle on teetetty rysien ja katiskoiden käyttöön perustuva 

poistokalastussuunnitelma. Kaitasissa aiemmin tehty nuottaus osoitti, että niilläkin vesillä 

rysien ja katiskoiden käyttöön perustuva kalastus on nuottausta tehokkaampaa. 

 

Keskusteltiin asiasta ja seuraavassa on luetteloitu esille nousseet asiat: 

- Arto Paukkunen ja Ville Loponen kalastavat yhdessä Joroisselällä 

- Hoitokatiskoita on alueella käytössä 

- Joroisselällä ongelmaksi on noussut poistetun kalan sijoitus/käyttö 

- Alueella on edelleen (yhdistymisen jälkeenkin) paljon osakaskuntia 

- Osalle esitetyistä rysäpaikoista ei ehkä voida sijoittaa pyydyksiä em. syystä 

- Kaitaisissa nuottaus ei onnistu mm. vesistöjen mataluuden vuoksi 

- Joroisten kunnalla on työllistämisvelvoite 

- Kuvansissa järjestetään talvella 2014 hoitokatiskojen valmistuskurssi Soisalon opiston 

myötävaikutuksella 

 



3. Hankkeen valmistelu 
Todettiin, että poistokalastuksen järjestämiseksi on muodostettava hanke, jossa toimijoina 

ovat mm. osakaskunnat, Joroisten kalastusalue, Joroisten kunta ja Etelä-Savon ELY –

keskus.  

 

Keskusteltiin asiasta ja seuraavassa on luetteloitu esille nousseet asiat: 

- On laadittava hanke, jossa Kaitaisten vedet ja Joroisselkä muodostavat oman 

kokonaisuutensa. Yhteisesti järjestetään mm. hankkeen hallinnointi yms. 

- Ammattikalastaja kilpailutetaan yhteisesti molemmille alueille. 

- Joroisten kunta voi järjestää 3 kk:n työllistettävän hankkeelle kalastusta hoitamaan. 

- On selvitettävä Juvan biolaitoksen mahdollisuudet kalan vastaanottamiseen 

- Kuljetuksen kannalta pienet erät eivät ole ongelma (jos erä on korkeintaan 1000 kiloa) 

- Konekalustoa saaliin nostamiseen veneestä löytyy. (esim. halkosäkit, joihin saalis 

laitetaan heti pyydyksestä noston jälkeen.) 

- Rahoitusosuuksiksi muodostuisivat esim. ELY – keskus 40 %, Kunta 20 %, Muut 

osapuolet 40 %. Talkootyö voidaan lukea osakaskuntien omarahoitusosuuteen. 

- Tarpeen on järjestää rysäkurssi, jossa osakaskunnille rakennettaisiin pyydyksiä. 

Tavoitteena saada rakennetuksi Joroisselälle 3 rysää ja Kaitaisiin 2 rysää. 

- Weke – katiskoiden valmistuskurssi tulisi olla myös Kaitaisissa.  

- Yhdyshenkilöitä osakaskunnissa ovat: Kaitaisten ok; Heikki Laitinen, Virmaan ok; Timo 

Paunonen, Joroisten ok; Väinö Partanen 

 

Sovittiin, että Pertti Manninen ja Reijo Lähteenmäki valmistelevat hanketta ja se lähetetään 

Joroisten kunnan kautta osakaskunnille kommentoitavaksi.  Tavoitteena on, että 

hankesuunnitelma on pääpiirteittäin valmis 20.9 mennessä. 

 

4. Muut  esille tulleet asiat 
- Haapavedellä on erittäin runsas kuorekanta, jonka vähentämiseen tulisi kiinnittää 

huomiota. Poisto onnistuisi nuottauksella ja saaliille olisi löydettävä käyttötarkoitus 

- Tiedon kulkuun olisi kiinnitettävä erityistä huomiota. Tarpeen olisi saada enemmän 

tietoa mm. RKTL:n,  AVI:n ja myös ELY- keskuksen tekemisistä. 

 

5. Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja Petri Miettinen kiitti osanottajia vilkkaasta keskustelusta ja päätti 

kokouksen klo 10.50 

 

 

 

 

Muistion laati Reijo Lähteenmäki 


